
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 24. august 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 30
I Magasinet Penge på DR1 onsdag d. 19. august udtalte Lone Winther, over-
læge på allergiklinikken på Gentofte Hospital, at de på hendes afdeling har
ventelister og ikke kan overholde udredningsgarantien, fordi antallet af henvis-
ninger stiger, samtidig med at de kun er et begrænset antal læger, og at der
"mangler at blive uddannet speciallæger." Som svar på denne udfordring med
personalemangel generelt på allergiområdet svarer sundhedsminister Sophie
Løhde senere i samme program, at: "Vi synes, det er vigtigt, at danskerne har
mulighed for at fravælge lange ventetider i det offentlige, når offentlige syge-
huse ikke altid kan følge med. Der vil vi med en reel ret til hurtig udredning
sikre, at man får frihed til at kunne fravælge lange ventetider, når der er et pri-
vat alternativ." Vil ministeren med udgangspunkt i ministerens egen udtalelse
om, at generel personalemangel på allergiområdet kan løses ved at - popu-
lært sagt - åbne flere skranker i det private redegøre for:
– Hvordan kapacitetsforholdene er inden for allergibehandlingsområdet,

særligt i forhold til antallet af allergilæger?
– Hvordan forholdene er for allergipatienter, der skal have stillet en diagno-

se, herunder både kapacitetsforhold og ventelister for hver af de fem re-
gioner?

– Om der er ledig kapacitet nogle steder i landet, enten i offentligt eller privat
regi?

– I hvilket omfang de fem regioner gør brug af privat kapacitet på allergio-
mrådet?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Flemming.M.Morten-
sen@ft.dk og til udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
formand
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